
Protokół Nr VIII/2003
z VIII sesji Rady Miejskiej w Złotym Stoku odbytej

w siedzibie Rady Miejskiej w Złotym Stoku – Rynek 22
dnia  14  maja    2003 r.

Godz. rozpoczęcia 1010, zakończenia: 1400.
 
Stan Rady: 15 radnych, obecni: 13 radnych, nieobecni:

E. Starżyk
W. Wieja

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Stanisław Gołębiowski – Burmistrz Złotego Stoku
2. Wojciech Giża – Z-ca Burmistrza Złotego Stoku
3. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy
4. Agata Pawłowska-Król – Dyrektor Samorządowego Zespołu Szkół
5. Lucyna Kowalska – Kierownik Przedszkola „Bajka”
6. Alicja Szlachta – Dyrektor Przedszkola w Mąkolnie
7. Łucja Siembab – Biblioteka Publiczna w Złotym Stoku
8. Sołtysi wg załączonej listy obecności

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie obrad.
2. Przyjęcie porządku dziennego.
3. Informacja z funkcjonowania szkół, przedszkoli i bibliotek w Gminie Złoty Stok.
4. Podjęcie uchwały w sprawie weksla „in blanco”.
5. Podjęcie uchwały w sprawie preferencji podatkowych dla podmiotów gospodarczych,

tworzących nowe miejsca pracy na terenie gminy Złoty Stok.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  Przewodniczącego  Komisji   Statutowej  ds.

opracowania Statutu CKiP.
7. Sprawozdanie Burmistrza z pracy między sesjami.
8. Zapytania i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.

Ad. 1 i 2
Otwarcie obrad i przyjęcie porządku dziennego.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jerzy Tichanowicz o  godz.  10.10  otworzył VIII
sesję  Rady  Miejskiej.  Po  przywitaniu  radnych  i  gości  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą
obecności  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy  13  radnych,  co  stanowi  kworum
pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał.  Do  przedstawionego  porządku
obrad, Przewodniczący Rady na wniosek Burmistrza, zgłosił następujące zmiany:
1)wykreślenie z porządku Sprawozdania Burmistrza z pracy między sesjami.

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad ze zmianami.
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Ad. 3
Informacja z funkcjonowania szkół, przedszkoli i bibliotek w Gminie Złoty Stok.

1)Informację z funkcjonowania Biblioteki Publicznej (stanowiącą załącznik do niniejszego
protokołu) zreferowała jej pracownica Pani Łucja Siembab. Wnioskowała o wyłączenie
biblioteki z CKiP i ustanowienie jej jako jednostki samodzielnej prawnie i finansowo.

Przewodniczący Rady zauważył, że problem powinien wrócić na komisję Kultury.

H.  Gawłowski  zapytał  jaki  jest  faktyczny powód podziału  tej  instytucji. Uważa,  że  przy
dobrej współpracy, ewentualnym wydzieleniu środków dla biblioteki, interesy obu instytucji
nie powinny kolidować.

A. Kościółek stwierdził, że Rada Miejska uchwaliła budżet na 2003 rok, przydzielając dla
CKiP środki, dyrektor powinien dokonać podziału wewnątrz swojej instytucji. W czasie gdy
bibliotekę  włączano  w struktury CKiP  było to  dozwolone  przepisem i  wojewoda wręcz
ponaglał gminy. Jeśli w tej chwili jest możliwe, należy wydzielić bibliotekę z CKiP. 

S. Kozdrowski podziękował Pani Siembab za działalność.

W. Pietrusiów stwierdziła, że od 2 lat Rada Sołecka finansuje bibliotekę (prąd, wodę), CKiP
płaci za pracownika. Trzeba dofinansować CKiP, aby mogło sołectwu zapłacić za utrzymanie
siedziby biblioteki.

Ł.  Siembab wyjaśniła, że nie ma żadnego konfliktu z Dyrektorem CKiP. Biblioteka była
włączona do CKiP przy okazji, nie było takiego wymogu. Wtedy powinno się było zadbać o
wyodrębnienie funduszu i stanowiska np. kierownika biblioteki, tak jak to zrobiono w innych
gminach.

Burmistrz wyjaśnił, że przepisy dopuszczały wtedy takie rozwiązanie. Poprosił Dyrektora
CKiP o możliwość porozumienia się z biblioteką odnośnie wydzielenia kwot i  określenia
zasady dystrybucji pieniędzy w określonym czasie. Nie widzi kolizji funkcjonowania obu
instytucji.
W  chwili  obecnej  jest  możliwość  wydzielenia  biblioteki,  ale  potrzebny  jest  czas  na
wyliczenie konsekwencji tego rozdziału. Gdyby budżet wystarczył na obie instytucje, byłby
skory  je  rozłączyć.  Będą  to  jednak  bardzo  małe  placówki  i  może  być  problem  w
prawidłowym  ich  funkcjonowaniu.  Obiecał  na  następną  sesję  przygotować  symulację
funkcjonowania  obu  rozdzielonych instytucji  i  na  tej  bazie  radni  poznają  konsekwencje
rozdziału.

I.Sosnowski  stwierdził,  że  bibliotece  chodzi  o  zachowanie  dziedzictwa,  dzisiaj  wie,  że
włączenie biblioteki do CKiP było błędem.

Ł. Siembab stwierdziła, że w większości bibliotek pracuje po 3 osoby i wciąż funkcjonują.
Chodzi jej o 5 tys. zł. na książki.
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że  budżet  planowany jest  na  podstawie preliminarza,  później
następują cięcia, jednostki otrzymują najczęściej mniej niż to o co występują. Dyrektor CKiP
otrzymuje środki i dokonuje podziału.

2



Na zapytanie Ł. Siembab o niewypłacenie „13 pensji”, Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wynika
to  ze  Statutu  CKiP,  Gmina  nie  może  dać  więcej  środków  niż  to  wynika  z  zapisów
statutowych

Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  opracowaną  przez  Burmistrza  symulację
wydzielenia biblioteki z CKiP przedyskutować na Komisji Edukacji i na następną sesję Rady
Miejskiej przygotowac projekt uchwały, tak aby ostatecznie załatwić ten problem.

2)Agata  Pawłowska-  Król  Dyrektor  Samorządowego  Zespołu  Szkół   przedstawiła
informację, która jest załącznikiem do niniejszego protokołu.

Najważniejszymi potrzebami są w tej chwili:
1) instalacja odgromowa w Szkole w Laskach,
2)zakup ławek i krzeseł do gimnazjum,
3)malowanie szkoły,
4)wymiana drzwi wejściowych,
5)wymiana okien

Na zapytanie R. Wisły o informacje co dzieje się z dziećmi kończącymi tut. szkołę (ile z nich
skończyło studia), Dyrektor wyjaśniła, że tak daleko nie bada, orientuje się w wyborze szkół
średnich, np. w 2002 r. tylko 2 uczniów poszło do szkoły zawodowej.

Z-ca  Burmistrza  poprosił  Panią  Dyrektor  SZS,  aby  w  miarę  możliwości  przygotowała
statystykę (od czasu kiedy to  się da zrobić)  na  temat wybieranych zawodów, kierunkach
studiów. Informacje będą mu niezbędne do Strategii Gminy.

Na wniosek radnej M. Stępkowskiej o przekazanie do biblioteki wiejskiej 2 szafek z filii
Szkoły w Laskach, Dyrektor SZS zgodziła i odesłała do uzgodnienia z Panią Przedwojewską.

H.  Gawłowski  wnioskował  o  przekazanie  do  dyspozycji  SZS  środków  finansowych
przeznaczonych na kółka prowadzone przez CKiP na sali gimnastycznej.

Na zapytanie J. Ciućmaka o koszt wynajmu sali, Dyrektor SZS wyjaśniła:
- dla mieszkańców – 20-25,-zł.
- zajęcia ciągłe mniej
- zajęcia jednorazowe więcej.

Na  zapytanie W.  Pietrusiów o  pierwszy wyjazd  GIMBUSA,  Burmistrz  wyjaśnił,  że  w
pierwszej  kolejności  muszą  być  wykonane  czynności  formalno-prawne  (ubezpieczenie,
umowa z przewoźnikiem, tablice rejestracyjne).

3)Dyrektor Przedszkola w Mąkolnie Pani Alicja Szlachta przedstawiła pokrótce informację
o funkcjonowaniu przedszkola:

- stan zatrudnienia: 1 nauczyciel, dyrektor, oddziałowa, kucharka,
- sprzedają obiady – 24 dzieci ( z OPS) – do budżetu wpływa 11 tys. zł.
- wykonano generalny remont głównej sali w przedszkolu,
- czeka ich remont szatni,
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- 100% dzieci korzysta z klasy „0”, do tej grupy powinny też dotrzeć dzieci z Lasek
4)Dyrektor  Przedszkola  „Bajka”  Pani  Lucyna  Kowalska  przedstawiła  informację  o

funkcjonowaniu przedszkola – załącznik do niniejszego protokołu.

W związku z brakiem uwag, Rada przyjęła informacje przez aklamację.

Ad. 4
Podjęcie uchwały w sprawie weksla „in blanco”.

Projekt uchwały zreferowała i wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy.

Na zapytanie radnego A. Kościółka o zapis w § 2 dotyczący umowy, co może skutkować
tym, że  organ nadzoru zażąda dołączenie  jej  do uchwały, Skarbnik Gminy wyjaśniła, że
projekt  uchwały  został  przygotowany  na  podstawie  ramowego  wzoru  otrzymanego  z
ministerstwa.

Na  zapytanie  radnego  R.  Wisły o  koncepcję  zagospodarowania  środków  z  Totalizatora
Sportowego, Burmistrz wyjaśnił, że podstawą ubiegania się o te środki był plan realizacji
inwestycji. Obecnie trwa procedura kompletowania dokumentów niezbędnych przy składaniu
wniosku – termin upływa 30 maja br., dlatego pośpiech i konieczność podjęcia tej uchwały.

W związku z brakiem uwag, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VIII/46/03
w sprawie weksla „in blanco”.

Ad. 5
Podjęcie uchwały w sprawie preferencji podatkowych dla podmiotów gospodarczych,
tworzących nowe miejsca pracy na terenie gminy Złoty Stok.

Projekt  uchwały  zreferował  Burmistrz  Miasta,  informując  o  poprawkach  wynikłych po
ostatniej sesji.

Radny J. Wargacki stwierdził, że wniosek o uaktualnienie tej uchwały wyszedł z Komisji
Gospodarki, dlatego projekt uchwały winien być wcześniej zaopiniowany przez tę komisję.

J. Tichanowicz oświadczył, że uchwała była już zaopiniowana przez Komisję Gospodarki,
która wyraziła swoje stanowisko i zgłosiła wnioski. Jednoczesnie oświadczył, że zgodnie z
ustaleniami ze spotkania  z  „pracodawcami”,  Burmistrz  przygotuje na  Komisję  symulację
skutków zgłoszonych propozycji  do  drugiej  uchwały obejmującej  głównie  podmioty już
funkcjonujące.

R. Wisła stwierdził, że cel jest szczytny, ale czy uchwała ta będzie żyła? Wnioskował aby
Burmistrz co pół roku składał relację co się dzieje wokół tej uchwały.
Radny I. Sosnowski wnioskował o wykreślenie z § 1 zdania: „...które wcześniej  przez co
najmniej  jeden  rok  pozostawały  nieużytkowane...”,  ponieważ  utrudni  to  nowym
podmiotom możliwość ubiegania się o preferencje, bezpośrednio po likwidacji poprzedniej
firmy.
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Radny A. Kościółek zauważył, że projekt tej uchwały jest bezpieczny dla budżetu oraz może
przyciągnie chętnych do skorzystania z proponowanych preferencji. Wykreślenie tego zapisu
spowoduje, że będzie można od razu wejść ze spółką „bis”  do drugiego obiektu i  żądać
zwolnienia z podatku.

J.  Tichanowicz  proponował,  aby  zapisać,  że  ”w  szczególnych  przypadkach Rada  może
uwzględnić inne możliwości”.

J. Wargacki stwierdził, że stwierdzenie „szczególny przypadek” jest mało precyzyjny.

W. Pietrusiów stwierdziła, że nie powinno się czekać roku, bo pomieszczenia niszczeją, też
wnioskowała o wykreślenie tego zapisu.

Burmistrz zauważył, że ograniczenie to wyeliminuje tworzenie sztucznych spółek i naciągnie
przepisów dla ulg.

J. Tichanowicz zauważył, że jeśli zajdzie konieczność uchwała może być w każdej chwili
zmieniona przez Radę Miejską.

W związku z brakiem uwag, Rada Miejska jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VIII/47/03 w
sprawie  preferencji  podatkowych  dla  podmiotów  gospodarczych,  tworzących  nowe
miejsca pracy na terenie gminy Złoty Stok.

Ad. 6
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyboru  Przewodniczącego  Komisji   Statutowej  ds.
opracowania Statutu CKiP.

W toku dyskusji zgłoszono dwa wnioski w tej sprawie:
1)Wybrać  przewodniczącego  z  dwóch  radnych,  członków  tej  komisji,  nie  będących

przewodniczącymi żadnej komisji Rady,
2) Odłożyć  wybór  przewodniczącego  do  następnej  sesji,  na  której  zaproponuje  się

przewodniczenie Panu W. Wieja.

Za I wnioskiem głosowało 5 osób, natomiast za II – 8 radnych, w związku z powyższym
Rada  Miejska  większością  głosów  zdecydowała  podjęcie  tej  uchwały  przenieść  na
następną sesję Rady Miejskiej.

Na  zapytanie  J.  Wargackiego  o  opracowanie  statutu  (czy  będzie  on  swoim  zakresem
obejmował  Bibliotekę, czy też nie), Burmistrz wyjaśnił, że procedura będzie następująca:

1)wyliczenie skutków finansowych rozdzielenia jednostek,
2)opinia Komisji Edukacji i Spraw Społecznych,
3)uchwalenie rozdzielenia przez Radę Miejską,
4)opracowanie Statutu CKiP przez Komisję Statutową

Ad. 7
Zapytania i wolne wnioski.
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Burmistrz poinformował o uroczystym przyjęciu autobusu szkolnego dnia 30 maja 2003 r. W
tym dniu odbędzie się spotkanie radnych i dzieci w CKiP o godz. 10.30, później odbędzie się
przekazanie władzy dzieciom.

Skarbnik Gminy przygotuje wyliczenie kosztów związanych z nowym i starym autobusem i
na tej podstawie podjęta będzie decyzja o  zatrudnieniu nowego kierowcy lub zatrudnieniu
dotychczasowego.

Na zapytanie J. Tichanowicz, czy Gminie Złoty Stok nie grozi blokada kont (tak jak się to
stało  w  gminie  Ciepłowody,  Burmistrz  wyjaśnił,  że  ostatecznie  odmówił  zapłacenia
zobowiązania wobec firmy „MIRS” (ostateczna podana kwota 40 tys. zł.), która przekroczyła
ustawowe dopuszczalne 20% z kosztorysu. 

J.  Tichanowicz  wnioskował  o  dokończenie  remontu  wieży  kościoła  ewangelickiego  ze
środków gromadzonych na środku specjalnym.

Burmistrz wyjaśnił, że trwa procedura sprzedaży „ewangelika”, gmina otrzymała dwukrotnie
odmowę od konserwatora zabytków, oczekuje na wytyczne (jakie  warunki musi spełniać
gmina) i być może trzecia opinia będzie pozytywna. Elewacja ewanagelika była prowadzona
bez pozwolenia na budowę, po zakupie Pan Drabarek dokończy remontu wieży.

Na  zapytanie  J.  Tichanowicza  o  wiszące  nad  domami,  drzewami  i  ogrodami  przewody
telefoniczne, Burmistrz wyjaśnił, że wysłano już w tej sprawie pisma do adresata.

Na  zapytanie  J.  Tichanowicza  o  kwietniki  w  mieście,  Burmistrz  wyjaśnił,  że  wczoraj
rozpoczęto nasadzenia kwiatów.

J.  Tichanowicz apelował do radnych o czynny udział  w organizowanych uroczystościach
gminnych i świętach.

A. Kościółek stwierdził, że nigdzie nie widział plakatów zapraszających na organizowane
imprezy, proponuje wrócić do zaproszeń imiennych.

J. Tichanowicz wnioskował o:
- wsparcie złotostockich zespołów w nawiązaniu kontaktów z zespołami z Czech w celu

wzajemnej wymiany na organizowanych imprezach Gminy,
- reakcję Burmistrza na wystąpienie dzieci w sprawie ogrodzenia śmietniska,
- nie  likwidowanie  progów  zwalniających  na  ul.  Wojska  Polskiego,  lecz  ustawienie

słupków,
- rozwiązanie ruchu autobusów przy Samorządowym Zespole Szkół,

W. Giża wnioskował, aby z uwagi na wzmagający się ruch samochodowy na ul. Chemików
wybudować chodniki.

H. Gawłowski w imieniu grających w piłkę siatkową wnioskował  o odbudowę boiska w
parku.
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Z-ca Burmistrza wyjaśnił,  że  odbudowa pociąga za sobą bardzo duże środki (wymiana
siatki ogrodzeniowej, słupów. Park miejski będzie powoli  odnawiany, aby można w nim
było odpocząć, jest propozycja wykonania w miejscu boiska placu zabaw dla dzieci.

R. Wisła wnioskował o:
1) rozmowę z Prezesem „Kopalni Złota” w sprawie puszczenia turystów do miasta,
2) sprawowanie  kontroli  nad  działalnością  Kopalni  Złota  –  przynależną  udziałowcowi

jakim jest Gmina Złoty Stok,

Burmistrz wyjaśnił, że:

1) Pani Szumska nie zgłasza uwag do propozycji parkowania wycieczek w Rynku lub na
przystanku PKS,

2) rozwiązywana  jest  sprawa  konfliktu  kopalni  z  Panem  Domagałą  o  korzystanie  z
dojazdu,

3) nadzór nad spółką jest fazie negocjacji, musi nastąpić rezygnacja jednego z członków
Rady  Nadzorczej  „Kopalni  Złota”  na  rzecz  przedstawiciela  z  Gminy.  Walne
zgromadzenie odbędzie się pod koniec czerwca br. wtedy sytuacja będzie rozwiązana.

4) Przedstawicielem do Rady Nadzorczej będzie pracownik Urzędu Gminy,

G.  Kamińska  wnioskowała  o  ustawienie  tablicy  informacyjnej  o  Złotym  Stoku
(jadłodajniach, noclegach) na terenie kopalni.

M.  Stępkowska  wnioskowała  o  przekazanie  do  Lasek  pracownika  robót  publicznych i
załatanie  dziury  w  budynku  gospodarczym  naprzeciw  Świetlicy  Wiejskiej.  Prosi  o
informację  w  sprawie  podłączenia  do  wodociągu  w  Laskach  pozostałych  chętnych
mieszkańców. 

Burmistrz stwierdził, że taka informacja została do mieszkańców wysłana.

H. Głąb zapytała, czy w sprawie gazociągu będą negocjacje z Gminą Kamieniec Ząbk.?

J.  Wargacki  stwierdził,  że  na  poziomie  komisji  nie  udało  się  zorganizować  takiego
spotkania, Burmistrz powinien rozmawiać z Wójtem Kamieńca Zabk.

Z-ca  Burmistrza  wyjaśnił,  że  z  Kamieńca  była  oferta,  ale  interesował  ich  jeden  duży
odbiorca, np. ZTiF, w innym przypadku nie opłaca się im inwestować.

Z. Alchimowicz wnioskował o:
1) wprowadzenie zakazu wprowadzania psów na cmentarz,
2) wycięcie krzaka przy ul. Sudeckiej, który ogranicza widoczność,
3) załatanie dziur na drodze do kamieniołomu,

B. Siuty wnioskował o:
- doprowadzenie  do  porządku  rozpoczętej  budowy  przystanku  PKS  w  Błotnicy.

Przystanek  miał  być  budowany  przez  firmę  budowlaną  z  uwagi  na  zachowanie
bezpieczeństwo. Mieszkańcy zostali wprowadzeni w błąd, gdyż faktycznie wykonywała
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to osoba fizyczna ze Złotego Stoku, nie dano szansy bezrobotnemu mieszkańcowi z
Błotnicy. Przystanek jest źle wykończony, zacieka, pozostawiono ogólny bałagan,

- informację dla sołectwa jakie wnioski ze zgłaszanych przez sołectwo, zostały ujęte w
budżecie na 2003 rok,

Skarbnik wyjaśniła, że ogółem sołectwo Błotnica na 2003 r. otrzymało 3,5 tys. zł.

Burmistrz wyjaśnił, że przystanek nie jest dokończony, spotka z Panem A. Górskim i zgłosi
mu te uwagi. Z uwagi na duże zainteresowanie ogłoszono przetarg ofert, najkorzystniejszą
zgłosił Pan Gruszka za 1000 zł. Z Błotnicy nie było żadnej oferty.

B. Siuty stwierdził, że z Błotnicy nie było oferty, bo na zebraniu wyborczym, była mowa, że
będzie to robiła firma budowlana.

J.  Tichanowicz  wnioskował,  aby  ogłoszenia  o  robotach  na  terenie  sołectw  były  tam
ogłaszane obowiązkowo.

W. Pietrusiów wnioskowała o organizowanie,  zgodnie  z  obietnicami  Burmistrza  raz  na
kwartał spotkania w sołectwach.

Burmistrz wyjaśnił, że pierwsze odbyło się już w Płonicy, jednak inicjatywa powinna wyjść
od Sołtysa i Rady Sołeckiej w celu ustalenia dogodnego terminu dla obu stron.

Ad. 8
Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem spraw, Przewodniczący o godz. 14.00 zamknął posiedzenie.

Przewodniczący Rady
  Jerzy Tichanowicz
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